
泌尿腫瘤治療暨研究中心
泌尿系統常見的癌症包括有攝護腺癌，泌尿上皮癌(包
含腎盂、輸尿管及膀胱癌)與腎臟癌。這些癌症早期不
易察覺，當病人發現癌症相關症狀時，可能已較晚期
甚至發生轉移。泌尿系統癌症，早期治療根治機會很
高。隨著科技進步，即使診斷時已經不是早期，也有
許多新的治療策略可以應用。

根據衛服部資料，泌尿系統癌症發生率正逐年上升。
為提升醫療照護及服務品質，臺北榮民總醫院成立
「泌尿腫瘤治療暨研究中心」，結合本院跨專科領域
的專家，包括泌尿部，腫瘤醫學部，病理檢驗部，放
射線部，重粒子及放射腫瘤醫學部，核醫部，藥學部
的團隊，並結合腫瘤個管師等，以病人為導向，提供
最完善的全人醫療服務。服務範疇從體檢報告異常、
疑似診斷、確定診斷、第二意見諮詢到治療追蹤、乃
至腫瘤復發治療，建構泌尿系統腫瘤的最先進全方位
診療服務平台。



Urology Oncology Center

Urological cancers are common, especially the most frequently 
encountered prostate cancer, urothelial cancer (including renal pelvis, 
ureter and bladder cancer) and kidney cancer. They are usually difficult 
to detect in the early stage. When the patients demonstrate cancer-
related symptoms, it may be at an advanced stage or even metastasize. 
Urinary cancers have a high cure rate if treated early. With the 
advancement of science and technology, many new treatment 
strategies can be applied even if the diagnosis is not in the early stage. 

According to the Ministry of Health and Welfare, the incidence of 
urinary cancer is increasing. In order to improve the quality of 
treatment, Taipei Veterans General Hospital established the "Urological 
Oncology Treatment and Research Center", combining experts from the 
hospital's interdisciplinary fields, including the Department of Urology, 
Department of Oncology, Department of Pathology and Laboratory 
Medicine, Department of Radiology, Department of Heavy Ions and 
Radiation Oncology, Department of Nuclear Medicine, and Department 
of Pharmacy, combined with individual oncology nursing specialists to 
provide the most comprehensive holistic medical services. The scope of 
services ranges from abnormal physical examination reports, suspected 
diagnosis, confirmed diagnosis, second opinion consultation, treatment 
tracking, and even tumor recurrence treatment planning, constructing 
the most advanced comprehensive diagnosis and treatment service 
platform for urinary system tumors.
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